

## REPORTING

Your Committee is in agreement with the suggestion made in the Green Paper that in order to ensure effective parliamentary oversight of a Freedom of Information statute, the statute should require detailed annual reports from Agencies and Departments including statistics on the compliance by the Agencies and Departments with their obligations under the legislation. An Information Commissioner should likewise be required to report on his or her responsibilities under the legislation. All such reports should stand permanently referred to a Parliamentary Committee.

## PRIORITY

Your Committee is of the opinion that no claim to Crown privilege should prevail against a Freedom of Information statute and that Members of Parliament should have the right to receive documents without regard to Crown privilege. Your Committee therefore recommends that the Standing Orders be amended accordingly.

## FOOTNOTES

<sup>1</sup> D. F. Wall, "The Provision of Government Information", Privy Council Office, April, 1974. The report is reproduced in Issue 32 of the Minutes of Proceedings of the Standing Joint Committee on Regulations and other Statutory Instruments beginning at page 30 (June 25, 1975).

<sup>2</sup> See the study entitled "Prohibitions Against the Release of Government Information Contained in the Statutes of Canada" prepared by François Pépin of the Research Branch, Library of Parliament for the Standing Joint Committee on Regulations and other Statutory Instruments. The study is set out beginning at page 47 of Issue 23 of the Committee proceedings (April 18, 1978).

## RAPPORTS

Votre Comité approuve la proposition faite dans le Livre vert, selon laquelle, afin d'assurer une surveillance efficace de l'application de la Loi sur la liberté d'information, celle-ci devrait prévoir la présentation de rapports annuels détaillés au Parlement par les organismes et ministères, y compris la présentation de statistiques sur la façon dont ils ont rempli leurs obligations aux termes de la loi. Un commissaire à l'information devrait également être tenu de rendre compte de ses responsabilités aux termes de la loi. Tous ces rapports devraient être soumis en permanence à un comité parlementaire.

## PRIORITÉ

Votre Comité recommande que les dispositions d'une loi sur la liberté d'information s'appliquent, et que les parlementaires reçoivent les documents demandés sans égard à toute revendication de privilège par la Couronne. Votre Comité recommande donc que le Règlement soit modifié en conséquence.

## RENOIS

<sup>1</sup> D. F. Wall, «Diffusion de l'information gouvernementale», Bureau du Conseil privé, avril 1974. Le rapport est reproduit dans le fascicule n° 32 des délibérations du Comité mixte permanent des règlements et autres textes réglementaires, à partir de la page 72 (25 juin 1975).

<sup>2</sup> Voir l'étude intitulée «Interdictions de divulgation de renseignements gouvernementaux contenus aux Statuts du Canada» préparée par François Pépin du Service de recherches de la Bibliothèque du Parlement pour le Comité mixte permanent des règlements et autres textes réglementaires. On trouve cette étude à partir de la page 47 du fascicule n° 23 des délibérations du Comité (18 avril 1978).